



Heritage Science Postgraduate Program Entrance Examinations- Academic Year 2019/2020

Heritage Science General Exam

Academic Year: 2019/2020	Semester: Fall
Program Type: PG	Exam Time: 10.10 am – 11.40 am
Exam Type: Mandatory	Time Allowed: 90 min
Exam Date: 5 th August 2019	Exam Day: Monday
Exam Instructor(s): Prof. Takao Kikuchi & Dr. Abdelrazek Elnaggar	

Student Name:	
Student ID No:	

Examination Instructions

- 1. Examinees will be provided with a question booklet.
- 2. Questions are printed on the front and back of the page.
- 3. Answers are to be written in the space provided in the question booklet.
- 4. Answer the questions to the best of your ability and understanding.
- 5. Be sure to write legibly.
- 6. All question booklets are to be handed in to proctors at the end of the exam.
- 7. This examination is composed of two parts: compulsory and optional.
- 8. Answers should be given in English.
- 9. Questions numbered (A) are compulsory. All candidates are to answer.
- 10. Questions numbered (B) are optional.
- 11. Your choice among the optional questions does not necessarily have to correspond to the field in which you would like to study in our Master's Program.

Final Exam Assessment

Compulsory - Question 1	15 marks
Compulsory - Question 2	15 marks
Elective Question - (3.1/3.2/3.4/3.3 or 3.4)	20 marks
TOTAL	50 marks



الجامعة المصريـــة اليابـــــانية للـعلــــوم والتكــنواــوجيــــا EGYPT-JAPAN UNIVERSITY OF SCIENCE AND TECHNOLOGY

Q.1. Discuss the role of the Information Technology (IT) in museum work.		



الجامعة المصريـــة اليابــــانية للـعلـــوم والتكــنولــوجيــــا EGYPT-JAPAN UNIVERSITY OF SCIENCE AND TECHNOLOGY

Q.2 What kind of concept do you want to develop for a gallery talk in the Um Kolthoum Museum on a Roada Island? The target group of the gallery talk is a tourist group from gulf countries.		



الجامعة المصريــة اليابـــانية للعلـــوم والتكــنولـوجيـــا EGYPT-JAPAN UNIVERSITY OF SCIENCE AND TECHNOLOGY

(B) Optional Questions: (Answer <u>ONLY ONE</u> question)

Q.3.1 Discuss the function of a museum as a public hub.



الجامعة المصريـــة اليابــــانية للـعلـــوم والتكــنولــوجيــــا EGYPT-JAPAN UNIVERSITY OF SCIENCE AND TECHNOLOGY

Q.3.2. Explain the preventive conservation procedures for the following spaces in the museum (storage and exhibition).		



الجامعة المصريـــة اليابــــانية للعلـــوم والتكــنولــوجيـــــا EGYPT-JAPAN UNIVERSITY OF SCIENCE AND TECHNOLOGY

Q.3.3. Chemistry is important in museum work for selecting appropriate polymers for the cleaning of museum objects. Explain.	



الجامعة المصريـــة اليابــــانية للعلـــوم والتكــنولــوجيـــــا EGYPT-JAPAN UNIVERSITY OF SCIENCE AND TECHNOLOGY

Q.3.4 Explain your thoughts about the appropriate opening hours of the textile museum in Historical Cairo.		